
 

 

Fællesrådet Aarhus K 

Referat af bestyrelsesmødet den 08.01.2024 på Via - lokale 2.14 kl. 16-18 

Tilstede: Joan, Birgitte, Anne, Peter, Bjørn, Holger 

Fraværende med afbud: Lars Christian, Frank 

Ordstyrer: Joan  /  Referent: Holger 

Pkt. 1: Dagsorden for bestyrelsesmødet er godkendt 

Pkt. 2: Nyt fra formanden 

Notat modtaget fra Jacob Søgaard (DDM) og Metin (R) omhandlende trafikstøj i Aarhus. 

Notatet er et godt og relevant tema, som byrådet bør/skal behandle. 

Bestyrelsen vurderer at støj er et bredt emne, som udover trafikstøj også bør omfatte andet støj i byen såsom musik, 

restauranters udeserveringer mv. 

Det blev besluttet at Peter udarbejder et udkast som svar på notatet fra DM og R. Joan vil stå som afsender. 

Opfølgning på generalforsamlingen: Valg af revisor. Birgitte kontakter Susanne for aftale. 

Pkt. 3: Opfølgning på sidste bestyrelsesmøde: 
Mobilitet - opsamling af mobilitet 
Udgangspunktet er det fremsendte materiale fra Jesper, Mobilitet. Her er en række indsatsområder oplistet. 
Det er bestyrelsen opfattelse, at aftalen med Mobilitet fra møderne i oktober 2023, at der vil blive indkaldt til 
opfølgende møder, hvor Mobilitet skal redegøre for deres prioriteringer. 

Pkt. 4: Information fra arbejdsgrupper og udvalg: 

DSB-gruppen: 

Møde i DSB-gruppen d. 9. januar 2024 med deltagelse af Joan og Bjørn. 

DSB-gruppen består af repræsentanter fra de 4 Fællesråd som geografisk støder op til DSB-arealerne. 

DSB gruppens mål er positivt at påvirke processen henimod en bydelsudvikling som prioriterer de grønne områder, 

bevarelse af bevaringsværdige bygninger samt nybyggeri i lavere bygningshøjder. 

Der henvises i øvrigt til tidligere fremsendte notat ”DSB-gruppen Notat 4". 

Kredsløb – Affald: 

Birgitte koordinerer med Henrik, Fællesrådet Frederiksberg-Langenæs arbejdet omkring affaldsproblematikken. 

Godsbanearealerne etape 2. 

Der er planlagt møde hos Teknik&Miljø d. 17. januar 2024 omkring Planstrategi etape 2. 

Joan, Peter og Holger deltager. 

Formandsmøde d. 11. januar 2024 

Den dagsorden som forvaltningen (+Rådmanden) har fremsendt er ikke særlig konkret på det overordnede tema 

Borgerinddragelse.  

Joan deltager og fokuserer bl.a. på at Fællesrådet ikke er en del af forvaltningen. 

Pkt. 5: Økonomi. 

Det forventes at forvaltningen fremkommer med en ny model for tildeling af økonomiske midler til Fællesrådene. 

Pkt. 7: Eventuelt 

Flere spændende indslag. Referenten er på dette tidspunkt gået kold. 

Næste møde i Fællesrådets bestyrelse er planlagt til mandag den 30.01.2024 kl. 16.00-18.00 

D. 10. januar 2024 

De bedste hilsner 

Holger 


